
 

 

Bijlage 1: Toelichting Sport en bewegen in de buurt 

Sport en bewegen nabij mogelijk maken is en blijft de belangrijkste opgave  
van het programma Sport en Bewegen in de Buurt. Dit gebeurt primair via het 
beschikbaar stellen van sportimpuls-subsidies aan sportaanbieders voor het 
realiseren van nieuw sportief aanbod en via cofinanciering van lokale 
buurtsportcoaches.  
 
Mede met oog op de verlenging van het programma zijn dit jaar rondetafel 
gesprekken gevoerd met vele mensen uit de praktijk. Hierbij bleek keer op 
keer een groot enthousiasme te bestaan om de maatschappelijke impact van 
sport en bewegen verder te versterken en nieuwe verbindingen in het sociale 
domein aan te gaan. Deze gaan gepaard met een aantal vraagstukken en 
uitdagingen aan het licht waarmee in de verlengingsperiode van het 
programma al ervaring mee opgedaan kan worden.  
 
Sportimpuls krijgt meer ruimte 
In de periode 2017-2018 geef ik bij de sportimpuls meer aandacht aan 
ouderen, chronisch zieken en mensen met een beperking, om zo ook beter 
aansluiting te vinden binnen het sociaal domein. Daarnaast creëer ik extra 
regelruimte om enerzijds het aantal succesvolle sportimpulsprojecten te 
kunnen vergroten en anderzijds te kunnen experimenteren met de sportimpuls 
om in te kunnen spelen op toekomstige vraagstukken en uitdagingen. Nieuw 
is tevens de vraag om cofinanciering bij de sportimpuls om zodoende de kans 
op borging van het nieuwe aanbod te vergroten.  
 
Voortgang realisatie aangevraagd buurtsportcoaches 
In 2015 is geconstateerd dat 71 gemeenten achterbleven in de realisatie van 
het aangevraagde aantal fte buurtsportcoaches. Deze gemeenten heb ik vorig 
jaar actief aangespoord om hier actie op te ondernemen. Zij hebben begin 
2016 een extra monitor ingevuld. Hieruit blijkt dat gemeenten die tussen 2008 
en 2012 zijn gestart met de impuls 82% van de te behalen norm van 317 
formatieplaatsen hebben gerealiseerd. Gemeenten die na 2012 zijn gestart 
hebben 69% van de te behalen norm van 109 formatieplaatsen gerealiseerd. 
Deze 71 gemeenten zijn daarmee dichterbij de realisatie dan in 2015 werd 
geconstateerd. De rapportage hiervan is te vinden op de website 
www.sportindebuurt.nl. In het najaar komt een nieuwe monitor met gegevens 
van alle gemeenten. 
 
 
  



 

 

Bijlage 2: Toelichting Speerpunten actieplan “Naar een Veiliger 

Sportklimaat”  

Natuurlijk moet iedereen met plezier in een veilige omgeving kunnen sporten.  
Met dat doel hebben NOC*NSF, KNVB en KNHB het actieplan “Naar een 
Veiliger Sportklimaat” uitgevoerd. Het actieplan heeft al goede resultaten 
opgeleverd.  
 
Ruim 6.000 verenigingen hebben in de afgelopen jaren actief gewerkt aan een 
veiliger sportklimaat en ruim 16.000 scheidsrechters hebben een 
weerbaarheidtraining gevolgd. We zien dat het aantal excessen sinds het 
seizoen 2011-2012 gestaag afneemt, maar we zijn er nog niet.  
 
Veel van deze excessen en andere incidenten vinden plaats bij zwakkere 
voetbalverenigingen in de Randstad, waarbij eveneens sprake is van 
herhaling. Deze verenigingen laten zich kenmerken door een minder sterke 
infrastructuur, weinig vrijwilligers, ligging in achterstandswijken en een 
matig pedagogisch verantwoord beleid.  
  
Deze verenigingen hebben extra ondersteuning nodig hebben om vitaler te 
worden. Samen met de sport wil ik ook hier op blijven inzetten, waarbij ik 
reken op de steun van de gemeenten en vitale verenigingen. Gemeenten zijn 
lokaal vaak de belangrijkste speler in de sport. Vitale verenigingen dienen als 
goed voorbeeld en kunnen de helpende hand uitsteken. Zowel vanuit de 
sportsector als vanuit de gemeenten bestaat de wil om samen tot goede 
resultaten te komen. Het staat gemeenten vrij om ook hun buurtsportcoaches 
hiertoe te equiperen.  
 
Speerpunten 
 
Inzet op zwakke verenigingen 
Om deze verenigingen te ondersteunen is de KNVB samen met Halt een 

ondersteuningstraject begonnen: de veiligheidsanalyse. Tot nu toe zijn sinds 2014 

in totaal 113 voetbalverenigingen ondersteund. Dit heeft geleid tot positieve 

resultaten waardoor er een veiligere sfeer op en rond de vereniging is ontstaan. 

De kern van het proces bestaat uit de volgende stappen: 

 

• Uitspreken (waar we voor staan en wat we belangrijk vinden in gedrag); 

• Afspreken (vastleggen hiervan in gedragsregels); 

• Aanspreken (op basis van de gedragsregels aanspreken op gedrag). 

 

Dit traject krijgt in de komende twee jaar een kwaliteitsimpuls door het aantal 
uren begeleiding per traject te verruimen en meer ruimte voor maatwerk te 
realiseren. Bovendien komt er meer ruimte om meer verenigingen te kunnen 
begeleiden. Hierbij wordt niet meer alleen naar voetbalverenigingen gekeken. 
Ook in andere sporten zijn er verenigingen die extra ondersteuning kunnen 
gebruiken. Daarnaast komt er extra aandacht voor het selecteren van zwakke 



 

 

verenigingen die meer risico lopen. Dit zal gebeuren op basis van de inzichten 
van de KNVB en in overleg met gemeenten. 
 
De pilot “Training Sportiviteit en Gedrag” wordt omgezet in een vaste 
mogelijkheid voor tuchtrechters om jongeren naar toe te verwijzen. Met deze 
training doorlopen jongeren een pedagogisch traject om meer bewustzijn te 
creëren over hun eigen handelen, hun boosheid beter te reguleren en hun 
excuus aan te bieden. Dit geeft de jongere beter inzicht in hoe zij herhaling 
van ongewenst gedrag kunnen voorkomen.  

Goed bestuur bij verenigingen 
De veelal vrijwillige bestuurders zijn de spil van de vereniging. We zien dat 
deze bestuurders het de laatste jaren moeilijker hebben met de 
maatschappelijke uitdagingen die op hen afkomen. Een extra ondersteuning 
gericht op de rol van de bestuurder is daarom nodig. Hierbij hoort het 
opleiden van een bestuurder en het bieden van handvatten om zijn vereniging 
in goede banen te leiden via een integrale aanpak. Maar minstens zo 
belangrijk is het om deze bestuurders zo te equiperen dat zij hun opvolging zo 
regelen dat deze staat is de vereniging blijvend in goede banen te leiden.  

  



 

 

Bijlage 3: Toelichting Sportagenda 2017+ en topsportbeleid 

2017 en verder 

Sportagenda 2017+  
NOC*NSF heeft in overleg met de sportbonden en betrokken stakeholders een 

visiedocument opgesteld, gericht op de brede sport- en beweegsector, de 

Sportagenda 2017+. Deze geeft de richting aan die de georganiseerde sport 

samen met haar partners de komende jaren op wil gaan. De positieve bijdrage  

die de kracht van sport kan leveren aan de samenleving staat centraal. 

 

Vergroten van de maatschappelijke impact van sport 
De Nederlandse sportbonden en NOC*NSF zijn zich ervan bewust dat voor het 

bereiken van een grotere maatschappelijke impact van sport, een open houding 

naar nieuwe organisatievormen, verdienmodellen, innovaties en samenwerking 

nodig zijn. Dit vind ik een mooie ontwikkeling. Daarbij besteedt de sport ook 

aandacht aan de vele integriteitsvraagstukken binnen de (inter)nationale 

sportwereld. Een prioritair onderwerp waar ik tijdens het EU-voorzitterschap  

van Nederland ook veel aandacht aan heb besteed en waar ik voor blijf gaan. 

 

Rapportage adviescommissie European Games 2019 

Tijdens de Algemene Ledenvergadering op 9 mei jl. is de rapportage van de 

adviescommissie European Games 2019 aan het bestuur van NOC*NSF 

aangeboden. De uitkomsten van deze rapportage zijn deze maand besproken met 

het bestuur en de leden. De aanbevelingen uit de rapportage hebben onder meer 

betrekking op de verbetering van de samenwerking en afstemming tussen 

NOC*NSF, sportbonden en overheden bij sportbrede thema’s. Het voortouw om 

aan deze aanbevelingen opvolging te geven, ligt nadrukkelijk bij de sport. Ik ben 

voornemens het gesprek met NOC*NSF aan te gaan over wat de Rijksoverheid,  

als een van de partijen, hierbij kan betekenen. 

 

Topsportbeleid 2017 en verder 
 
Extra impuls topsportprogramma’s 
De afgelopen jaren heeft de Nederlandse topsport een goede ontwikkeling 
doorgemaakt. In de periode 2012 t/m 2015 zien we een stijging in het totaal 
aantal medailles dat behaald is op Wereldkampioenschappen, Olympische en 
Paralympische Spelen (zowel zomer als winter). En ook het aantal takken van 
sport waarbinnen die medailles zijn behaald is toegenomen (figuur 1, pagina 
8). 
Er wordt beter gepresteerd in steeds meer verschillende disciplines. De handbal- 

en volleybaldames, de vrouwen en heren turnploegen, de atletiekploeg, Kiki 

Bertens, Steven Kruijswijk, Nouchka Fontijn en vele anderen illustreren dit. Met 

als gevolg dat de Olympische en Paralympische ploeg, die deze zomer afreist naar 

Rio, één van de grootste ploegen ooit is.  

Op basis van deze prestatieontwikkelingen hebben steeds meer sporters en 

programma’s de aansluiting gevonden bij de mondiale top en komen ze voor 

topsportfinanciering in aanmerking (focusbeleid). 

  



 

 

Figuur 1: Ontwikkeling in aantallen medailles en sporten.  

Bron: NOC*NSF/ Gracenote 

 

Tegelijkertijd is er de afgelopen jaren bezuinigd op topsport door NOC*NSF als 

gevolg van tegenvallende inkomsten uit de Lotto. Om deze achteruitgang in 

middelen te beperken, heb ik de Nederlandse topsport met een 

overbruggingsfinanciering in 2015 en 2016 ondersteund. Aanvullend wil ik een 

impuls van in totaal € 1,5 mln. (2016: € 0,3 mln. 2017: € 1,2 mln.) voor de 

topsport beschikbaar stellen.1 Deze middelen zijn nodig voor een optimale 

voorbereiding richting Rio, maar met name om voldoende financiële continuïteit te 

bieden als start naar Tokyo 2020. Uitgangspunt hierbij is dat deze extra middelen 

vanaf 2018 structureel worden gefinancierd vanuit extra inkomsten van het 

fusiebedrijf Lotto/Staatsloterij. 

Daarbij vind ik het van belang dat er voldoende wordt geïnvesteerd in 

talentprogramma’s met het oog op de toekomst. Ook vind ik het belangrijk dat er 

een adequaat basisniveau beschikbaar is voor Centra voor Topsport en Onderwijs 

(CTO’s) binnen de totale beschikbare middelen voor topsport. Deze centra kunnen 

lerende topsportsystemen faciliteren waarbij coaches, specialisten, topsporters en 

onderwijspartners worden gestimuleerd om kennis en ervaring uit te wisselen.  

 
Maatschappelijke accenten VWS bij topsportbeleid 
Input voor de maatschappelijke accenten zijn onder andere gesprekken met 
sportbonden, (oud)topsporters, gemeenten en Centra voor Topsport en 

                                                 
1 Het totaal beschikbare budget voor topsport bedraagt in 2016 inclusief deze impuls € 36,2 
mln.: € 15,1 mln. kansspelmiddelen en inkomsten partners in sport NOC*NSF; 21,1 mln. 
VWS. Dit is exclusief de directe ondersteuning van topsporters via het stipendium en de 
kostenvergoedingsregeling. 



 

 

Onderwijs geweest. Verder zijn de uitkomsten van de recent gepubliceerde 4e 
topsportklimaatmeting2 meegenomen.  
Ik ben in overleg met NOC*NSF hoe we deze accenten op een goede wijze 
kunnen meenemen binnen de uitvoering van het topsportbeleid. 
 
1. Blijvende aandacht voor integriteit in de topsport  

Van topsporters en aanstormende talenten wordt vandaag de dag steeds meer 
gevraagd om de top te bereiken en te behouden. Hierbij is het noodzakelijk 
dat  
zij hun eigen grenzen blijven verleggen om beter te kunnen presteren. Helaas 
worden steeds meer sporters hierbij geconfronteerd met zaken die een 
eerlijke, schone en gezonde topsport in de weg staan. Door topsporters al 
vroeg in hun carrière (als talent) een gepaste ondersteuning te bieden, worden 
ze beter toegerust om weerstand te bieden aan integriteitkwesties, zoals 
doping en matchfixing. Van de sport wordt dan ook verwacht om het 
ontwikkelde voorlichtingsmateriaal en de educatieprogramma’s gericht op het 
voorkomen van integriteitschendingen zoals doping, integraal onderdeel te 
laten zijn van de opleiding tot topsporter. 
Verder verwacht ik dat de sportsector zich actief zal inzetten om de positieve 
waarde van sport en juist ook de voorbeeldfunctie van topsporters te bewaken. 
Hierover blijf ik in dialoog met de sportsector.  
 
2. Het versterken van de positie van topsporters 

In de afgelopen jaren is met ondersteuning van VWS het totaalpakket aan 
voorzieningen voor sporters met een topsportstatus aanzienlijk verbeterd:  
• Het stipendium vult sinds 2014 aan tot een inkomen tussen minimum en 

modaal loon en is leeftijdsafhankelijk. 

• In 2013 is vanuit NOC*NSF een ziektekostenverzekering ontwikkeld passend 

bij de zorgbehoefte van topsporters evenals een 

arbeidsongeschiktheidsverzekering als financieel vangnet bij blessures. 

• Sinds 2014 kunnen topsporters terecht bij NL Sporter voor (gratis) juridisch 

advies. 

• Er is vanuit NOC*NSF meer ondersteuning ingericht gericht op persoonlijke 

ontwikkeling van sporters (bijvoorbeeld rond thema’s als mentale 

weerbaarheid, omgaan met pers en media). 

 
Daarnaast is er meer aandacht voor de transitie die topsporters doormaken van 
topsportcarrière naar een nieuwe maatschappelijke carrière. Dit heeft op korte 
termijn geresulteerd in de volgende acties: 
• Samen met het ministerie van Financiën en de Belastingdienst zijn bestaande 

financiële en fiscale regelingen in kaart gebracht die voor topsporters nuttig 

kunnen zijn. NOC*NSF is gestart met voorlichting hierover. 

• Samen met het ministerie van SZW en het UWV zijn er afspraken gemaakt 

over de aanspraak van topsporters op een WW- en/of ZW-uitkering. Hierbij is 

eind 2015 een belangrijke doorbraak bereikt, namelijk het formeel erkennen 

                                                 
2 Publicatie 20 juni 2016: www.nocnsf.nl/monitoren/topsportklimaatmeting 
 



 

 

door het UWV van het beroep van topsporter.  

 

Deze tussenresultaten zijn een stap in de goede richting maar veel topsporters 
zullen behoefte hebben aan meer ondersteuning tegen het einde dan wel na 
beëindiging van de actieve topsportcarrière. Daarom stel ik extra middelen 
beschikbaar om samen met NOC*NSF verder invulling te geven aan deze 
specifieke ondersteuningsbehoefte. 
3. Het vastleggen van afspraken over de maatschappelijke inzet van topsporters 

We genieten van de prestaties van onze topsporters. Vooral wanneer zij een 

podium in eigen land hebben om te presteren bij grote internationale 

topsportevenementen zoals deze zomer tijdens het EK atletiek in Amsterdam. 

Topsporters kunnen jong en oud inspireren om zelf actief te gaan sporten en het  

is steeds meer van deze tijd dat topsporters als rolmodel fungeren.  

 

Veel topsporters zetten zich al in voor een maatschappelijk doel of voor hun eigen 

sport(vereniging), maar dit is zeker nog geen vanzelfsprekendheid. Van 

topsporters die vanuit publieke middelen worden ondersteund mag best een 

tegenprestatie verwacht worden. Daarom wordt met ingang van 2017 met 

sporters die een topsportstatus hebben, een aantal afspraken vastgelegd. 

Bijvoorbeeld over hun maatschappelijke inzet door het geven van clinics of 

presentaties op scholen, in wijken en bij sportverenigingen. Maar ook over een 

actieve bijdrage aan de ontwikkeling van topsportbeleid door mee te werken aan 

enquêtes. Uitgangspunt is dat dit niet ten koste mag gaan van het trainings- en 

wedstrijdprogramma. De precieze invulling van deze afspraken werkt het 

ministerie van VWS de komende tijd nader uit met NOC*NSF. De NOC*NSF 

Atletencommissie en vakbond NL Sporter worden hierbij betrokken. 

 
4. Voldoende aandacht voor Paralympische topsport 

De integrale benadering van de Paralympische en Olympische sport is een 
goede ontwikkeling. Focus voor de komende jaren moet liggen op kwaliteit 
en professionaliteit binnen de Paralympische topsportprogramma’s en het 
breder toepasbaar maken van expertise tussen sporten. Verder zijn cross-overs 
in kennisdeling van belang en samenwerking tussen Olympische en 
Paralympische programma’s, coaches en atleten. 

 

5. Het stimuleren van een divers topsportlandschap dat uitnodigt om te 

presteren. 

Het focusbeleid werpt zijn vruchten af, zoals blijkt uit de topsportprestaties 
van  
de afgelopen periode. Maar ook sporten die net niet tot het focusbeleid 
behoren, wil ik een kans bieden om zich door te ontwikkelen. Sporten die een 
goede vooruitgang laten zien in prestaties en ondernemerschap. Begin 2016 is 
daarom met VWS-middelen door NOC*NSF een nieuwe regeling gestart. 
Doel is om topsportprogramma’s buiten de focus met een kleine impuls uit te 
dagen om zich verder te ontwikkelen en aansluiting te vinden bij de mondiale 
top.3 

                                                 
3 O.a. de programma’s waterpolo heren, basketbal heren en softbal dames 



 

 

Eind 2016 kan pas gezegd worden wat deze programma’s hebben opgeleverd, 
maar de eerste bevindingen zijn positief. Daarom wil ik de komende periode 
onderzoeken welk mogelijk vervolg deze eenmalige regeling kan krijgen. Dit 
in samenwerking met het bedrijfsleven en de sport zelf.  
  



 

 

Bijlage 4: Toelichting Stand van Zaken Kennisagenda Sport 

Stand van zaken Sportinnovator: 
Ik deel met het Topteam, dat Nederland alles heeft om op het gebied van 
sportonderzoek en –innovatie uit te blinken. Het kabinet zet erop in om de 
juiste voorwaarden te creëren om van de Nederlandse economie een echte 
kenniseconomie te maken. Aansluiting hierop vanuit de 
sportbeleidsdoelstelling  
is een grote uitdaging.  
 
Het Topteam Sport heeft met het programma Sportinnovator een belangrijke 
impuls gegeven aan een rendabel ecoysteem voor sportonderzoek en 
innovatie. Regionale centra voor sportinnovatie worden (tijdelijk) 
gesubsidieerd en er vindt coaching van de centra plaats om een positieve 
business case op te bouwen. Een belangrijk initiatief is ook de Sport Data 
Valley, waarin data worden gedeeld en gezamenlijke projecten tussen 
sportonderzoekers en sportinnovatoren worden opgezet.  
 
Nationale Kennisagenda Sport en Bewegen4 
De sportwetenschappers in Nederland hebben zich de afgelopen maanden in 
korte tijd weten te verenigen. Dat heeft geleid tot de agenda: de “Nationale 
Kennisagenda Sport en Bewegen”. Deze multidisciplinaire kennisagenda is 
door professoren en lectoren uit het WO en HBO ontwikkeld op verzoek van 
het Topteam Sport.  
 
De nadruk ligt op een brede multidisciplinaire benadering: van individuele 
motorische en psychologische processen tot fysiologische metingen, slimme 
materialen en virtual reality. Nieuw in vergelijking tot eerdere kennisagenda’s 
is de cruciale rol van big data/data science als verbindende en 
disciplinedoorsnijdende schakel tussen de hoofdthema’s van de agenda: 
‘Beter presteren’, ‘Een leven lang bewegen’ en ‘De waarde(n) van sport’. In 
de kennisagenda is als doel gesteld dat de Nederlandse sportpraktijk direct 
kan profiteren van nieuwe wetenschappelijke gegevens en inzichten. De 
kennisagenda is een brede agenda waaruit zowel de partners/financiers als de 
sportonderzoekers de komende jaren inspiratie kunnen halen. Zo is onlangs de 
call Data-driven research on Sports & Healthly Living geopend. Het doel van 
deze call is om de samenwerking tussen onderzoekers in de staat São Paulo, 
Brazilië, en onderzoekers (van universiteiten en hogescholen) in Nederland te 
versterken door de financiering van gezamenlijke projecten waarin data-
gedreven onderzoek op het gebied van sport en gezond leven.  
 
Om in de periode tot 2020 focus in het sportonderzoek aan te brengen, is een 
route ontwikkeld in het kader van de Nationale Wetenschapsagenda met de 

                                                 
4 http://www.nwo.nl/actueel/nieuws/2016/kennisagenda-sport-en-bewegen-zorgt-voor-
multidisciplinaire-aanpak-onderzoek.html  



 

 

titel “NWA route sport en bewegen: Bewegen op maat, voor iedereen, in elke 
leeftijdsfase: het kan!”. Hier zijn voor de thema’s ‘gezond bewegen’, ‘leren 
(en) bewegen’ en ‘(top)prestaties’ inspirerende ambities gesteld. Dat sluit 
goed aan bij de aanpak van het Topteam om focus te hebben om het 
rendement van onderzoek te optimaliseren. Ook ‘data science’ is van belang 
als bindende factor in het sportonderzoek.  
 
Het Topteam voert bij de uitvoering van de kennis- en innovatieagenda 
stevige regie en bevordert samenwerking met het oog op het realiseren van 
het rendabele kennisecosysteem dat ik voor ogen heb. Ik wil het 
sportonderzoek en de totstandkoming van sportinnovaties blijven steunen 
gedurende de periode tot aan 2020 (de looptijd van het de Kennis-en 
innovatieagenda sport). De programmering sluit daarmee aan op de 
Olympische cyclus. Daarbij is flexibiliteit van belang. De beschikbare 
middelen in het partnerschap zullen daarom in meerdere calls worden 
uitgezet.  
 
Ik hecht aan inzet van de VWS middelen voor korter lopend onderzoek in de 
ronde van 2017 vanwege het belang van snel en zichtbaar rendement.  
Verder vind ik het belangrijk dat bij de nadere invulling van het partnerschap 
rond sportonderzoek en sportinnovatie aan matching plaatsvindt door partners 
op programmaniveau. Matching van partners geldt ook als randvoorwaarde 
voor de inzet van de middelen vanaf 2018 en verder. Partnerschap op 
projectniveau is bij de huidige programma’s al randvoorwaarde (en 
succesfactor).  
 
Ik vraag het Topteam om onderzoeksprojecten te koppelen aan het 
Sportinnovator ecosysteem. Ik verwacht van het Topteam dat zij in 
gezamenlijkheid met NWO en ZonMW, NRPO-SIA en andere financiers in 
2017 een nieuwe call voor sportonderzoek uitzetten. Doel hiervan is om een 
vliegende start te maken met het partnerschap en de continuïteit te garanderen 
vanuit het huidige onderzoeksprogramma sport. Deze continuïteit vraagt om 
rekening te houden met de opbrengsten van het lopende 
onderzoeksprogramma. Dat kan door voort te bouwen op de parels van het 
huidige onderzoek en/of in te zetten op implementatie van de opgedane 
kennis. Samenwerking tussen WO en HBO wil ik bevorderen. 
Internationalisering acht ik van belang, ik onderzoek de mogelijkheid van het 
intensiveren van de samenwerking met Japan.  
 
Interessant vind ik tenslotte de suggestie van het Topteam om het blikveld te 
verruimen. Bijvoorbeeld via de Jonge Academie van de Koninklijke 
Nederlandse Academie van Wetenschappen. De sport kan profiteren van 
ontwikkelingen, die op het oog wat verder van de sport afstaan, maar tot 
nieuwe inzichten kunnen leiden of interessante (multidisciplinaire) 
samenwerkingsverbanden.  
  



 

 

Bijlage 5: Overige punten  

Benoeming 8e lid Nederlandse Sportraad (NSR)5 

Leanne van den Hoek wordt door mij benoemd als 8ste lid van de Nederlandse 

Sportraad. Van 2013-2015 was ze commandant van de Divisie facilitair en 

logistiek van het Commando Dienstencentrum. Sinds maart 2016 is ze 

projectmanager Human Resources van ’s Heerenloo Zorggroep. De Raad is nu 

compleet en start met advisering over een groter rendement bij 

sportevenementen.  

 

Gewijzigde Motie Dijkstra en Van Dekken (TK 2015-2016 34 300 XV1, nr 132): 

alsnog eren van sporters die een (gouden) medaille zijn misgelopen omdat er 

sporters boven hen zijn geëindigd die naar later bleek doping hebben gebruikt. 

Ik ben in overleg met de directie van het Olympisch Stadion over hoe na de 

Europese Kampioenschappen Atletiek op een blijvende wijze de “anonieme 

dopingvrije sporter” in het Stadion kan worden geëerd. Verder zal ik in het najaar 

expliciet aandacht vragen hiervoor.  

 

Toezegging (Wetgevingsoverleg 23 november 2015: informeren van de Kamer 

over de mogelijkheden van het bevorderen van vrijwilligerswerk bij 

sportverenigingen door gehandicapten en welke drempels in de sport op dat vlak 

weggenomen moeten worden.  

In april 2015 is het programma Grenzeloos actief gestart. Het voornaamste doel 

van dit programma is om de aansluiting tussen vraag en aanbod te versterken. 

Binnen dit programma zal ik aandacht vragen voor vrijwilligerswerk door 

gehandicapten binnen sportverenigingen. Ik waardeer het zeer als verenigingen 

participatie van gehandicapten ook op deze wijze mogelijk maken.  

 
Beleidsdoorlichting sport 

Na het zomerreces ontvangt u de startnotitie over de beleidsdoorlichting Sport 

2011-2016. 

 

                                                 
5 Het besluit van 20 mei 2016 “houdende instelling van de Nederlandse Sportraad als 
adviescollege voor het evenementenbeleid op het terrein van sport (Instellingsbesluit 
Nederlandse Sportraad)” is op 7 juni jl. officieel in het Staatsblad gepubliceerd.  


